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Andorra

Socialdemocràcia i Progrés  
(SDP) es mostra molt crític amb 
el projecte de construcció de 
l’edifici The Cloud, una de les 
obres emblemàtiques del Go-
vern per a la legislatura. Aquest 
partit considera que el Govern 
fa aquest l’edifici saltant-se les 
regles “de prudència pressu-
postària” i “de legalitat”, i “sen-
se previsió” de quin serà el seu 
contingut. 

Pel que fa al primer punt, el 
secretari d’organització de la 
formació, Joan-Marc Miralles, 
creu que Andorra Telecom, im-
pulsora del projecte, no es pot 
permetre una inversió de 30 
milions d’euros –“pujarà més”, 
afirma, entre altres coses per 
les dificultats del terreny en 
aquesta zona– perquè els seus 
ingressos per itinerància ani-
ran disminuint progressiva-
ment l’any vinent i el següent. 
“Es volen gastar els diners que 
tindrien en caixa per a períodes 
de vaques magres”, afegeix Mi-
ralles. El perill, segons SDP, és 
que Andorra Telecom no tingui 
capacitat per fer front a la re-

novació constant que exigeix el 
sector tecnològic.

D’altra banda, els socialde-
mòcrates critiquen especial-

ment que Andorra Telecom es 
vulgui dedicar al lloguer d’es-
pais del nou edifici, una cosa 
que segons afirma Miralles no 

pot fer perquè la mateixa llei 
que la regula com a societat pú-
blica no ho preveu, i a més això 
significaria una “competència 
deslleial” per a les empreses 
immobiliàries que es dediquen 
a aquesta tasca. “Si tens un mo-
nopoli, no et pots ficar allà on 
no et toca”, va afegir. 

El dirigent d’SDP posa tam-
bé en qüestió que l’edifici The 
Cloud pugui ser declarat d’inte-
rès nacional perquè no es tracta 
d’un projecte que sigui inicia-
tiva del Govern o dels comuns, 
sinó d’una societat pública. A 
més, aquest partit dubta tam-
bé de la legalitat de la cessió del 
terreny de l’antiga caserna de 
bombers que va fer el Govern a 
Andorra Telecom, ja que “això 
en tot cas ho hauria de fer el 
Consell General”. Miralles des-
taca, com a aspectes que també 
porten a sospitar del projecte, 
el fet que no s’hagi fet públic el 
conveni de cessió, i que la ces-
sió sigui indefinida i de caràcter 
gratuït. 

Finalment, Miralles critica 
també que “és un edifici en el 
qual no sabem què ficarem a 
dins” i sobre el qual “no hi ha 

res definit”. Segons el secretari 
d’organització d’SDP, hi ha una 
“indefinició absoluta” sobre 
l’objectiu que persegueix aques-
ta obra més enllà del que va 
manifestar el ministre d’Admi-
nistració Pública, Transports i 
Telecomunicacions, Jordi Alco-
bé, que va anunciar que es pre-
tén que vinguin a instal·lar-s’hi 
grans marques internacionals. 
Segons Miralles, el fet que es 
construeixi un edifici emblemà-
tic com aquest no significa que 
hi hagi empreses conegudes 
que vulguin ocupar els seus es-
pais, sinó que “l’important és el 
contingut”. “Avui sobren locals 
a Andorra, com es pot veure a 
les galeries de Caldea, que tam-
bé és un edifici emblemàtic però 
té molts locals buits”, va mani-
festar el dirigent d’SDP. 

Miralles va indicar també 
que “no estranya” que el Comú 
d’Andorra la Vella hagi donat 
suport a aquesta iniciativa, ja 
que té “el mateix color polític” 
que el Govern, i destaca les mo-
lèsties que suposaran uns tre-
balls per fer una obra d’aquesta 
envergadura per als veïns i els 
comerciants de la zona. 

SDP critica la “indefinició absoluta” 
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tati masià

La superfície total autoritzada 
per a la construcció d’edificis de 
nova planta durant l’any 2014 
ha estat de 19.892 metres qua-
drats, xifra que representa una 
disminució del 62% respecte a 
l’any 2013. Per parròquies, An-
dorra la Vella ha experimentat 
la disminució més gran amb un 
92% de superfície autoritzada; 
en canvi, a Canillo ha augmen-
tat en un 101,1%, segons el de-
partament d’Estadística. 

La superfície autoritzada 
d’obra nova, per tipus d’edifi-

cació, ha estat majoritàriament 
per a xalets, construccions 
unifamiliars, amb 9.125 me-
tres quadrats i un increment 
del 77,2% respecte als metres 
quadrats autoritzats l’any ante-
rior. Els habitatges amb 5.616 
metres quadrats disminueixen 
respecte als metres quadrats 
autoritzats l’any anterior en un 
78,8%. Els altres tipus d’edi-
ficis, entre els quals es troben 
magatzems, edificis agrícoles 
i locals comercials, han repre-
sentat 5.151 metres quadrats 
d’obra nova autoritzada, amb 
una disminució d’un 75,2%.

La superfície de construcció 
autoritzada baixa un 62%

estadística

Redacció
andorra la Vella

La producció de tabac de l’any 
2014 va ser de 238.084 quilos, 
xifra que suposa un augment 
de l’1,7% respecte a l’any an-
terior, segons el departament 
d’Estadística. L’increment de 
la producció es concentra a la 
parròquia d’Andorra la Vella, 
amb un 23% i 5.618 quilos 
més, i a la de la Massana, amb 
un 0,7% i 333 quilos més. En 
canvi, ha disminuït la produc-
ció de tabac a les parròquies 
d’Escaldes-Engordany, Sant 
Julià de Lòria i Encamp amb 

un 5,3%, un 2,2% i un 0,2%, 
respectivament. La distribu-
ció per parròquies situa Sant 
Julià com a primera produc-
tora, amb un 32% del total i 
75.402 kg, seguida per la Mas-
sana amb un 19% i 45.453 kg. 
En darrer lloc se situa la par-
ròquia d’Escaldes-Engordany, 
amb el 4% de la producció del 
2014 i 10.321 kg. Des de l’any 
2000 els nivells de producció 
de tabac s’han equiparat als 
nivells dels anys 70 i 80, i a 
partir del 2007 la producció 
s’ha situat en uns nivells mí-
nims però estables.

La producció de tabac 
creix un 1,7% el 2014
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Col·lectius

El Col·legi Oficial de Psicòlegs 
d’Andorra va celebrar el 13 de 
juliol una assemblea general 
ordinària, en el transcurs de 
la qual va elegir per majoria la 
nova junta de l’entitat. El col-
lectiu professional estarà pre-
sidit a partir d’ara per Òscar 
Fernàndez i també formaran 
part de la junta Helena Mas 
(secretària), Kathy Merle 
(tresorera), M. Carmen Gar-
cía i Irene Jiménez (vocals).

El Col·legi 
de Psicòlegs 
renova la junta 
de govern
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es volen gastar els 
diners que tindrien en 
caixa per a períodes 
de vaques magres

si tens un monopoli, 
com andorra telecom, 
no et pots ficar allà 
on no et toca




